
JAKO BY TO BYLO VČERA
Uplynulo dvacet let a v Hostivaři 
se změnilo skoro všechno. 
Dokonce i název areálu na dnešní 
Galerii Golf Hostivař.

EXKURZE DO GALERIE
Pevně věříme, že stromy a keře na 
golfovém hřišti znáte dokonale. 
A co naše sochy v galerii? Která se 
vám líbí nejvíc?

AUTOMOBILOVÉ KLENOTY
Galerie Golf Hostivař pořádala 
v sobotu 29. dubna přehlídku 
automobilových veteránů. 

ČÍM VÍC TOMU DÁTE, 
TÍM VÍC Z NICH 
DOSTANETE
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Lukáš Rais, sochař
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V letošním roce slavíme dvacet let našeho areálu. 
Bylo to přesně 24. června 2003, kdy jsme slav-
nostně otevřeli driving range a začali psát naši 
golfovou historii. Významných milníků bylo více. 
Možná jste byli u toho, když se už o rok později 
otevíraly první čtyři jamky hřiště golfové aka-
demie nebo v roce 2006 devítijamkové hřiště 
a golfová klubovna. Když se člověk nostalgicky 
probírá starými fotografiemi, často si říká: „Jé, to 
bylo fajn.“ Zkuste si schválně dohledat své nej-
starší fotky z hostivařského golfu a zavzpomínat 
si třeba i na to, co nebo kdo vás k nám přivedl. 
Většina golfistů nejraději vzpomíná právě na své 
první golfové krůčky. Na doby, kdy při pokusu 
o odpal často netrefili míč, kdy jim přišlo, že se 
na ně na odpališti dívá celý svět a nejraději by 
se stali neviditelnými. Spousta z vás tyto začátky 
prožila na našem drivingu a hřišti a jsme rádi, že 
můžeme být součástí těchto krásných vzpomí-
nek. Ať už jste s golfem začali nedávno, nebo 
ho hrajete desítky let, nezapomeňte oslavit i své 
soukromé golfové výročí. Zavzpomínejte si na 
největší trapasy, radosti i strasti, které jste při 
hře zažili. Jsem přesvědčený, že roky s golfem 
určitě stojí za to, a myslím, že jich nikdo z nás 
rozhodně nelituje. 

Další krásné golfové zážitky vám přeje

Jirka Martinka 
prezident Golf Clubu Hostivař
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Jako by to bylo  
včera

Psal se rok 2003, když se 
v Hostivaři mezi dvěma kopci 
zeminy navezené ze stavby sídliště 
Jižní Město objevila dřevěná 
hobby chatka a automat na 
Coca-Colu. Plot, pár rohožek na 
zemi… Tady se začíná hrát golf.
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CO VŠECHNO JSME TEDY 
V HOSTIVAŘI VYBUDOVALI?
Především golfový klub, dlouhé 
roky největší v České repub-
lice, který byl a je plný skvě-
lých členů, kamarádů a hráčů. 
Perfektní městské hřiště s pří-
jemnou obtížností a variabili-
tou jamek… Pamatujete si třeba 
na B jamky na našich kopcích? 
Tréninkové zázemí, které začí-
nalo chipping a putting zónou 
a pokračovalo akademií, dět-
ským odpalištěm z druhé strany 
drivingu a od roku 2007 také 

indoorovou halou a restaurací. 
Trenérský tým, jehož členy jsou 
dnes i ti, kteří v Hostivaři kdysi 
s golfem začínali. Soutěžní tým, 
který původně snad ani nebyl 
v plánu, ale když hostivařští 
hráči, kteří se golf naučili ve 
třiceti nebo i čtyřiceti letech, 
přivedli své malé děti a ty děti 

povyrostly, jejich výkonnost 
nedovolila jinak. A v posledních 
letech i galerii pod širým nebem, 
která vystavuje díla předních 
českých tvůrců. 

Jestli jsme se o něco v Hostivaři 
vždycky snažili, tak je to jít gol-
fistům naproti. Zavedli jsme 
ranní, ale i noční turnaje, něko-
lik let pořádali dámské turnaje 
s hlídáním dětí a časem přidali 
i seniorské tour. Jakmile počasí 
trochu dovolí, umožňujeme 
i přes zimu hru na zimní greeny 
a ženeme všechny trénovat ven. 
Hledáme další netradiční formy 
turnajů a systémy her, ať už 
standardní, nebo trochu netra-
diční, jako je třeba hickory nebo 
speed golf. Pořádáme i běžecké 
závody, když napadne sníh, 
upravujeme areál pro běžkaře 
a bruslaře. A taky jsme vás po-
zvali, ať u nás bydlíte. Rodinné 
domy Rezidence Golf Hostivař 
jsou novou obytnou čtvrtí, která 
se zde staví a rozšiřuje už deset 
let. Od prvních etap 120 rodin-
ných domů se rozšířila i na tři 
bytovky a také asistované byd-
lení pro seniory. Takže kdo chce, 
může u nás i zestárnout. A my 

TOMÁŠ KOTEK 
20 LET ČLENEM KLUBU

 
Do dneška si pamatuji, jak 
jsme chodili na driving 
z hlavní ulice boční brankou 
v dřevěné ohradě. Rohožky 
na zemi, ale už ani nevím, 
odkud jsme si brali míče. 
Skoro všichni jsme se 
znali a bavilo nás to.

MICHAL NĚMEČEK 
20 LET ČLENEM KLUBU 
 
 

Pamatuji si na své vítězství 
v prvním „klubovém 
mistrovství“, hrálo se 
na 18 jamek na horním 
putting greenu.

MAREK HUML 
20 LET ČLENEM KLUBU

 

Pamatuji si driving, kdy to 
byla jen louka a na ní bedny 
s podložkami na odpalování.

BLANKA BĚLOHRADSKÁ 
20 LET ČLENKA KLUBU 
 

 

Vybavím si Jirku Martinku, 
začátky byly spojeny s velkou 
dávkou pozitivní energie 
a zapálení pro vybudování 
skvělého golfového areálu.

Uplynulo dvacet let a v Hostivaři se změnilo skoro 
všechno. Dokonce i název areálu na dnešní Galerii 
Golf Hostivař. Hraje se na plných 18 jamkách 
a samotné golfové hřiště dnes zabírá 30 hektarů, 
zbylých 12 ha patří rezidenčnímu bydlení a 5 ha 
cvičným plochám a golfové akademii. Začínali 
jsme venkovním osvětleným drivingem, později 
několikajamkovou akademií a celý provoz areálu 
se řídil z takzvané horní recepce, což je dnes 
místo, kde to voní skvělou pizzou a kávou. 

Jestli jsme se o něco v Hostivaři 
vždycky snažili, tak je to 
jít golfistům naproti.

Původně recepce, dnes se ve stejném 
prostoru dělá pizza. Dříve tady stály fronty 
na žetony, nanuky a dobré kafe

Fotka pro pamětníky — naše 
první recepce. Stávala hned u plotu 
naproti benzínové pumpě

Kleště bývaly povinnou výbavou 
každé naší recepční. Problém 
nastal pokaždé, když si golfista 
počet košů rozmyslel 

doufáme, že v Hostivaři vás to 
bude pořád bavit. Tak jako to 
s vámi už dvacet let baví nás. 
Děkujeme vám všem za přízeň 
a za vaši pěknou hru. 



G A L E R I E  G O L F  H O S T I VA Ř

98

Jirka a Hanka Škábovi

Tady jsme doma
ČÍM JSME SI ZASLOUŽILI 
VAŠI VĚRNOST?
Jako řádný a rodinný člen 
jsme byli s manželkou přijati 
do klubu jako jedni z prvních 
členů. Poctivě musím přiznat, že 
hlavní motivací byla vzdálenost 
hřiště od našeho domu. Nyní 
to máme ke klubovně autem 
7 minut, ale tehdy, když kolem 
železniční trati ještě nebyla pro-
tihluková zeď, jsme na hřišti byli 
pěšky za 3 minuty. Do té doby 
jsme byli členové v lázeňském 
klubu v Poděbradech, kam to tr-
valo „dlouhých“ 35 minut.  A čím 
si klub zasloužil naši věrnost? 
To máte jako vidět růst vlastní 
dítě. Každý rok přibyde nějaká 
jamka nebo strom, tu a tam se 

upraví bunkry, třeba ty nehra-
telné opukové za hratelné pís-
kové, nebo topoly, které nešly 
přestřelit, se vymění třeba za bo-
rovice. A protože jsme na hřišti 
hrávali i 3× týdně, do Poděbrad 
už se nám nechtělo. A pak 
s námi začali hrát mladí, dcera 
s manželem i vnoučata, a bylo 
rozhodnuto. Tady jsme doma, 
i když samozřejmě hrajeme 
i všude jinde.

CO SE VÁM VYBAVÍ ZA 
VZPOMÍNKU, KDYŽ SE 
PODÍVÁTE NA GOLFOVÉ 
ZAČÁTKY V HOSTIVAŘI? NA 
CO SI PAMATUJETE?
Tato otázka je vskutku zapeklitá. 
Lidská paměť je velmi flexibilní. 
Dnes už si stěží vybavím, co 
jsem dělal před týdnem, pokud 
nemám nějakou trvalou připo-
mínku. Ale jako hmotný důkaz 
našich začátků v Hostivaři pova-
žuji dva poháry z prvních mist-
rovství klubu, které získala má 
manželka. A to z vůbec prvního 
v roce 2004, které se hrálo na pl-
zeňské Dýšině, protože my ještě 
hřiště neměli, a z druhého v roce 
2005, kdy už se hrálo na akade-
mii. A ten už manželka vyhrála, 
protože ženy s handicapem byly 
tehdy v klubu jenom dvě. Tím 

nechci její mistrovský titul nijak 
snižovat, naopak cítím pýchu, 
neboť v dalších letech se mist-
ryněmi klubu staly i má dcera 
Blanka a vnučka  Linda.

CO MÁTE V HOSTIVAŘI 
NEJRADŠI? 
Ale tato otázka je mnohem jed-
nodušší. Jednoznačně mám 
nejradši turnaje Hickory Match! 
Když mně tehdy někdy v srpnu 
2009 prezident klubu zavolal, 
že pořádá takový „sranda mač“, 
zda bych si nešel zahrát, že mi 
ty hole s dřevěnými šafty z oře-
šáku (hickory) půjčí. Ty hole, 
kde železa musela být vyko-
vaná do roku 1935 a dřeva mít 
hlavy skutečně ze dřeva. A tak 
jsem šel, i když tehdy ti kováři 
ze St. Andrews ještě neznali 
golfový význam slova „bounce“. 
Proto ani ty železné patky žádný 
bounce (zaoblení) neměly a sek-
nout takovou žiletkou do drnu 
mohlo vést ke zničení toho vzác-
ného hickory šaftu. Ale na hic-
kory golfu je více než herní vý-
sledek ceněno chování a dobový 
outfit. A také se mi ještě líbí „žra-
ločí ploutev“ na poslední jamce 
a ta dvě bílá prasátka u putting 
greenu ze současné galerie.

Jako řádný a rodinný člen jsme 
byli s manželkou přijati do klubu 
jako jedni z prvních členů.

Tři generace rodiny, která je Hostivaři věrná od úplných začátků.

Poháry z prvních mistrovství klubu, které získala Hana Škábová.  
Dodnes je má doma

Víte, že:
• Novoroční odpal pořádáme už 

od roku 2004 a tenkrát jsme se 
poprvé sešli opravdu na Nový 
rok, tedy 1. ledna 2004? 

• První mistrovství klubu se 
hrálo v roce 2004 na Dýšině, 
protože my jsme ještě žádné 
hřiště neměli? 

• Jsme pořádali soutěž hole-in-
-one o Opel Corsa, zájezd za 
100 tisíc nebo byt za 2 miliony? 

• Jsme modelem členství Drive 
zcela změnili finanční nároky 
na vstup začátečníků, a při-
vedli tak ke golfu stovky no-
vých hráčů? 

• V roce 2008 měl náš klub 2 000 
členů, což je stejný počet, jako 
bylo registrovaných golfistů 
v celé ČR v roce 1990? 

• V Hostivaři spásaly trávu 
nejen ovce, ale také prasata 
mangalica?

• Se nám ovce nejednou vydaly 
řídit dopravu na kruhový ob-
jezd u areálu?

• Jsme nikdy nezakazovali hrát 
u nás golf v džínách? 

• Jsme při stavbě hostivařského 
hřiště omylem přesekli ozna-
movací kabel mezi Prahou 
a Moskvou, o němž logicky 
nikdo nevěděl? Ani my, dokud 
během pár minut nepřiletěl vr-
tulník a nepřijela policie.

Na hlavní klubovnu se všichni golfisté 
těšili, dnes už je o patro vyšší

Hlavní ruch byl na drivingu, na dřevěné 
podložky se někdy čekaly i fronty

• Kvůli nárůstu členů v našem 
klubu má české federační číslo 
o jednu nulu za klubovým troj-
číslím navíc? 

• Naším klubem prošlo více než 
11 tisíc členů?

• Pořádáme přes 100 klubových 
turnajů ročně?

• Každý rok naše dětské kurzy 
navštíví přes 300 dětí? 

• Jsme za posledních 7 let uspo-
řádali golfové kurzy pro do-
spělé pro skoro 3 000 golfistů?

• Bylo v rámci celého areálu 
vysazeno přes 1 500 stromů 
a 1 500 keřů?

• Někteří naši zaměstnanci jsou 
s námi od otevření areálu? 
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„Jsou to vlastně kolena. Roura 
zahnutá v devadesáti stupních 
a její zpracování. A do nich se 
vejde celý kosmír,“ říká Lukáš 
Rais o svých dílech a o použí-
vaném materiálu. O tom, že 
má pravdu, se mohou přesvěd-
čit i návštěvníci Galerie Golf 
Hostivař. Alespoň podle toho, co 
se děje na sítích, je jeho Anuloid 
nejvíce fotografovanou sochou 
hostivařské galerie. To se teď 
možná změní. Až donedávna 
vystavovala naše galerie pod 
širým nebem dvě umělcova díla, 
Anuloid a Propletence. Nyní se 
jejich počet rozšíří na tři.

DOBŘE, JSOU TO MOŽNÁ JENOM 
KOLENA, ALE JSOU OBROVSKÁ. 
JSOU VYRÁBĚNÁ NA ZAKÁZKU?
Vůbec ne. Jsou to potrubí určená 
třeba pro ropovod, potravinář-
ský průmysl nebo jimi někde 
teče kyselina a podobně. Jsou 
šedá, matná, neleštěná a teprve 
my jim v ateliéru dáváme péči 
a čas. A ona se nám za to odmě-
ňují. Není úplně jednoduché 
správný materiál sehnat, ně-
který vyrábí Italové, Francouzi 
nebo třeba Finové… Od nich si 
to objednávají hlavně rafinérie. 
Těm je ale celkem jedno, jak ma-
teriál vypadá. To my je opraco-
váváme, kalibrujeme, leštíme 
a čím víc času a energie jim 
dáme, tím víc z nich vytáhneme. 
Prostě když na nich strávíte těch 
2 700 hodin času, tak vám to ten 
materiál vrátí. 

ATELIÉR LUKÁŠE RAISE 
SÍDLÍ VE VELKÉ A DOBŘE 
OSVĚTLENÉ TOVÁRNÍ HALE, 
V JAKÉ BY ČLOVĚK ČEKAL 
SPÍŠ AUTOSERVIS. ŽE SE 
TADY NĚCO DĚJE, JE PATRNÉ 
UŽ ZVENČÍ, PROTOŽE SOCHY 
ORGANICKÝCH TVARŮ 
VYTVOŘENÉ Z ŽELEZNÝCH 
NEBO OCELOVÝCH KOLEN 
SE „POVALUJÍ“ I VENKU MEZI 
ZAPARKOVANÝMI AUTY. KDYŽ 
PAK PROCHÁZÍTE HALOU, VIDÍTE 
HROMADY KOLEN RŮZNÝCH 
VELIKOSTÍ A PRŮMĚRŮ TŘEBA 
AŽ PŮL METRU. A PAK VÁS 
LUKÁŠ PŘEKVAPÍ ÚPLNĚ 
JINÝM ROZMĚREM: 
Sháněl jsem jeden typ, který umí 
vyrobit jen v Itálii. Musel jsem si 
je jet vybrat osobně. Už to bylo 
takové malé zen-buddhistické 
cvičení, protože domluvte se 
s Italem v angličtině. Navíc, oni 

Čím víc tomu 
dáte, tím víc 
z nich dostanete

Fyzika, matematika, mechanika, odpory, čidla 
a elektrický proud — tímhle směrem měla původně jít 
životní cesta Lukáše Raise. V jedenadvaceti pracoval 
jako vyučený elektrikář, v pětadvaceti jako kuchař, 
pozor, taky s výučním listem. Ve třiceti začal studovat 
Vysokou školu uměleckoprůmyslovou. Jako nesporný 
talent získal hned v prvním ročníku Cenu rektora VŠUP 
a později během studia na UMPRUM ještě několikrát 
Cenu Katedry volného umění a  Ateliéru sochařství. Dnes 
jeho vlastní ateliér sídlí v jedné bývalé tovární hale, 
kde je díky prosklenému stropu dostatek světla, které 
práce nutně vyžaduje. Že to vzdor hluku, kdy není skoro 
slyšet, asi není normální továrna, pozná člověk už venku, 
protože Lukášovy „šmodrchy“ se povalují i tam mezi 
zaparkovanými auty. Byla to pro nás fascinující návštěva. 

Když na sochách strávíte 2 700 
hodin zušlechťováním, tak 
vám to ten materiál vrátí. 
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to vyrábějí pro průmysl, ten ma-
teriál má toleranci třeba 5 mili-
metrů. Jenže pro mě je i mili-
metrová odchylka hrozně velká. 
Potřebuju, aby to bylo co nejvíc 
kulatý, takže jsem vybíral kus 
od kusu. A to přesto, že tam ne-
cháváme přiznané svary. Tenhle 
materiál je zajímavý i tím, co se 
děje vevnitř, jakým způsobem 
fungují přítlačné a vymezovací 
mechanismy… Někdy se při mo-
delaci stane i to, že do té sochy 
musíte trochu kopnout, aby se 
porovnala… 

TOTÁLNĚ NEORGANICKÝ 
MATERIÁL ROZEHRÁVÁTE 
V ORGANICKÝCH POHYBECH. 
A NAVÍC TAKOVÝCH, KTERÉ 
NENECHAJÍ OKO V KLIDU, 
POŘÁD NUTÍ DIVÁKA HLEDAT, 
KUDY LINIE VEDE…. 
Co mě baví a co se snažím, je, aby 
ty sochy měly svůj tvar uvnitř, 
nesou si ho totiž s sebou. Když 
se to povede, dají se nainstalo-
vat prakticky kamkoli. Nejsou 
invazivní a neruší. Vlastně jsou 
moje sochy svým způsobem 
až k „uzoufání statické“, ale to 

obvykle sochy dělávají. Nicméně 
pohyb je ukryt v tvaru a mate-
riálu a není ho tam vůbec málo.

JENŽE DIVÁKA STATICKÉHO 
NENECHAJÍ, POŘÁD HO 
BAVÍ SE NA NĚ DÍVAT. JSOU 
NEOKOUKATELNÉ. PODLE 
ČEHO JIM DÁVÁTE NÁZVY?
Každý by si měl sám najít, co 
v nich vidí. Proto si dávám na 
názvech hodně záležet, protože 
název je něco, co tu sochu může 
definovat. Ale když vidíte třeba 
tuhle (ukazuje na jednu z foto-
grafií) a řeknete tomu: „Tak to je 
Archimedon,“ tak ten člověk ví 
stejně jako předtím. 

Ale někdy jsou to příběhy. Když 
jsem byl na svatební cestě na Srí 
Lance, vymyslel jsem si sochu… 
a devět let mi trvalo, než mi do-
šlo, jak to mám udělat. A když 
jsem ji měl hotovou, poslala mi 
moje žena, která šla náhodou 
do zverimexu, fotku nějaké psí 
hračky, která vypadala úplně 
stejně. Moje žena je výtvarnice, 
má na tohle oko. Hračka pro psy. 
Říkám tedy té plastice jedno-
duše Sirius, protože Sirius je psí 
hvězda. 

JAK PRÁCE NA SOŠE 
ZAČÍNÁ? KRESLÍTE SI JE? 
Já mám se skicou jako takovou 
trošku problém. Když jsem dělal 
knížku, chtěl po mě nakladatel, 
ať mu dám svoje skici. Jenže já 
mám všechny na účtech z hos-
pody. Pro mě je nejdůležitější 
model. Nejde ovšem o vizua-
lizaci vytvořenou na počítači, 
ale o prostý model v materiálu. 
Takže začínám modelem. Jenže 
před tímto krokem nosím svůj 
nápad dlouho v hlavě, někdy 
třeba rok, dva, tři a pořád hle-
dám, jak to udělat, aby to bylo 
ono. Někdy to prostě trvá, než 
všechno zacvakne, kam má, tak 
jak to má být. Přitom to na konci 
vypadá tak jednoduše… 

TO VYPADÁ ŘADA Z NICH. 
NEŽ SI TO ČLOVĚK ZKUSÍ 
JENOM NAMALOVAT. 
Jo, to často slyším, že se to dá 
přece spíchnout za hodinku. 
Vždyť je to jen takovej šmodrch. 
To vřele každýmu doporučuju, 
jdi a zkus si to. Je pravda, že 
některé nápady vznikají rych-
leji. Třeba ty, když je pondělí 
večer a já vím, že mám ve středu 
prezentaci, na kterou jsem měl 
tři měsíce, a zrovna jsem přišel 
na to, že celý můj koncept, se 
kterým jsem pracoval, je úplně 
špatně. Víte, já mám ze školy 

spoustu kamarádů, geniálních 
sochařů, kteří mají skvělé ná-
pady. Jen to nikdy nedotáhnou 
k realizaci. Oni ty svoje sochy 
vymyslí, nakreslí, namodelují, 
ale všechno to udělají v hlavě, 
ale problém je v tom, že je potom 
už fyzicky neudělají. A já se jich 
ptám, proč to neuděláte. Ale jim 
je to jedno, oni už ty svoje sochy 
viděli a to stačí. Některý věci 
prostě jdou a některý nejdou. 
A jde o to, vymyslet, jak udělat to, 
co nejde. 

PROČ JSTE OPUSTIL ČERNOU 
A PŘEŠEL NA NEREZ? 
Nerez, přesněji leštěnou ušlech-
tilou ocel, používám pár posled-
ních let, nevím přesně kolik, tak 
pět šest, ale to není důležité. Je 
to živý nebo spíše živoucí ma-
teriál. Odráží se v něm celý svět. 
Baví mě na tom to, že k plastice 
z tohoto materiálu nemůžete 
přistoupit, aniž byste ji částečně 
nedefinovala. Sama sebou, svojí 
tělesností. Když máte na sobě 
kupříkladu červené tričko nebo 
šaty, tak najednou socha zčer-
vená. Stejně se plastika chová 
vzhledem k okolnímu prostoru 
a krajině, „kopíruje terén“, jak 
tomu s oblibou říkám. Když 
je posazená na trávě a je šedá 
obloha, je zelenošedá. Když 
svítí slunce a nebe je ozdobeno 

Pohyb vzniká uvnitř sochy. 
Je ukryt v tvaru a materiálu 
a není ho tam vůbec málo.

Už jsem se za ty roky poučil 
a kromě umělecké hodnoty 
bohužel musím řešit i to, 
aby vystavené sochy byly 
vandalům vzdorné.

Někdy se při modelaci stane i to, že do 
té sochy musíte trochu kopnout.

 

Propletence

Proplétající se trubice mohou 
evokovat jak umělé, tak přírodní 
situace. Můžeme je „číst“ stejně 
dobře jako estetický počin i jako 
jistou metaforu existence člově-
ka v současné společnosti
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bílými oblaky, je proměnlivě 
modrá, zelená a bílá, taky hodně 
horká, protože je to železo. 
V určitou denní dobu se sochy 
stávají takové tekuté, likvidní. 
Když je nebe po západu slunce 
na horizontu oranžové, ale 
vysoko na obloze už jsou vidět 
hvězdy a noční temno, tak jsou 
skoro neviditelné. Jsou najed-
nou takové oživlé. To mám rád. 
Mají pohyb uvnitř a taky kradou 
světlo. Jakýkoli zdroj světla, 
byť sebemenší sprostě šlohnou 
a několiksetkrát odrazí. Nejsou 
to uzavřený věci, podívejte tady 
(ukazuje další z fotografií), tady 
je vidět odraz v odrazu, odraz 
v odrazu, odraz v odrazu… cel-
kem pětkrát. Odrazy tam prostě 
pracují. 

O ČEM PŘEMÝŠLÍTE DÁL?
Chtěl bych třeba, aby se z něko-
lika mých věcí stala architek-
tura. Třeba tahle (ukazuje na 
sochu Poupě), to je příklad, kde 
by to asi šlo. Mám také takový 
sen, musím to ale spočítat, chtěl 
bych udělat sochu, která plave. 
Která je ponořená ve vodě, ale 
neklesne úplně na dno, jen tak 
se vznáší v meziprostoru. Takže 
je to socha, kterou vlastně skoro 
nikdo neuvidí, jenom potápěči. 
Nebo mám ještě jeden plán, další 
z mnoha — chtěl bych udělat ži-
rafu. Dělal jsem několikrát lamy, 
ty první jsou třeba v botanické 
zahradě v Troji, no a chci udělat 
žirafy. Protože žirafa je zvíře 
z jiného světa. Viděla jste toho 
tvora někdy běžet? Neuvěřitelné, 
pohybuje se úplně excentricky…
prostě okouzlující!

Prvotní skici si kreslím 
třeba na účty z hospody.

LUKÁŠ RAIS 

 
 

 
 
Lukáš Rais se narodil v roce 
1975 v Sokolově, a jak říká, 
do svých 25 let o umění 
víceméně ani nezavadil. 
Zato o dalších pět let později, 
ve třiceti letech, už byl 
posluchačem Vysoké školy 
uměleckoprůmyslové. „Cítil 
jsem se velmi nedostudován 
a přišlo to přesně včas,“ 
vzpomíná. Jeho okolí prý 
takový životní veletoč 
nijak nepřekvapil, protože 
se, jak sám říká, vždycky 
pohyboval spíš mimo výseč. 
V roce 2006 získal na škole 
Cenu rektora. Nyní, o 16 let 
později, má za sebou řadu 
samostatných i společných 
výstav a jeho sochy a reliéfy 
obohacují sbírky řady 
sběratelů. Potkávat je 
můžete i při cestách Prahou, 
například v Klementinu, 
na Barrandově, na 
Proseku, v botanické 
zahradě a samozřejmě 
u nás v Hostivaři.

LODĚ    ČLUNY    VODNÍ SKÚTRY    LODNÍ MOTORY    OBLEČENÍ

Adresa prodejny: Komořanská 326/63, 143 00 Praha 12 - Modřany
Po - Pá: 9:30 - 17:00          +420 739 051 735          praha@marine.cz          www.marine.cz
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Jsou staré, obehrané, nemoderní 
nebo se vám jen okoukaly? 
Jak často přemýšlíte o tom, 
zda už nenadešel čas, kdy 
byste měli vyměnit svoje 
hole za nové? O radu, kterým 
známkám opotřebení věnovat 
pozornost, jsme požádali profíka 
z GOLFSHOP4YOU Zbyňka Kemra.

Fo
to

: V
oj

tě
ch

 V
lk

Patří vaše hole do 
starého železa?
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Majitel golfového obchodu Zbyněk Kemr vám s výběrem holí rád poradí osobně

Nová servisní dílna v GOLFSHOP4YOU nabízí úplně všechny služby, 
které si jen vy a vaše hole dokážete představit. Od přegripování 
holí a putterů přes prodloužení, zkrácení, výměnu shaftu až po 
měření a změna lia a loftu... a mnoho dalšího. Stavte se

PŘIJĎTE SI TO ZKUSIT
Ani když zrovna o výměně 
nepřemýšlíte, neuškodí, bu-
dete-li se o nové vybavení 
a trendy zajímat. Využijte 
třeba takzvané DEMO DNY. 
V rámci široké nabídky gol-
fového vybavení je v hosti-
vařském GOLFSHOP4YOU 
pořádají pravidelně a určitě 
stojí zato. Vyzkoušet si budete 
moct všechny hole a puttery 
od značek Bridgestone Golf, 
Callaway, TaylorMade, PING, 
Cobra Golf, Bettinardi. Veškeré 
drivery je možné vyzkoušet na 
prémiových shaftech Ventus 
a Ventus TR od značky Fujikura. 
GOLFSHOP4YOU je oficiálním 
testovacím centrem Fujikura 
v České republice.

 DEMO DAY JE ZDARMA A PŘIHLÁSIT SE MŮŽETE KDOKOLIV, STAČÍ SE ZAREGISTROVAT 
NA VOLF@GOLFSHOP4YOU.CZ NEBO NA ČÍSLE +420 704 552 966. 

Termíny:
26. 7. — Demo Day želez 
(TaylorMade, Callaway, PING, 
Bridgestone, Cobra, Benross)

24. 8. — Demo Day dřev 
(TaylorMade, Callaway, PING, 
Bridgestone, Cobra, Benross) 
V tento den si budete moct 

vyzkoušet prémiové shafty 
Fujikura Ventus, které jsou 
výjimečné svojí neuvěřitelnou 
přesností a konzistencí, kterou 
vyhledávají nejen amatéři, ale 
také přední profesionálové na 
celém světě. Tyto shafty jsme 
schopni zákazníkům vyzkou-
šet přímo na jejich stávajících 

hlavách driveru, aby poznali ten 
obrovský rozdíl.

22. 9. — Demo Day značky 
TaylorMade
 
Testujte i mimo dny
I mimo DEMO DNY vám v ob-
chodě rádi umožní veškeré 

golfové hole, které jsou skla-
dem, před zakoupením vyzkou-
šet, a to přímo v indooru nebo 
drivingu Galerie Golf Hostivař. 
Vždy se vám bude věnovat pro-
fesionální „fittér“. S diagnosti-
kou navíc pomůže radar FULL 
SWING KIT, který používá i gol-
fová legenda Tiger Woods.

PŘÍBĚH NOVÉHO 
DOMOVA ZAČÍNÁ U

GOLFSHOP4YOU.CZ
 
GOLFSHOP4YOU je 
obchod, který si zakládá 
na neformální a přátelské 
atmosféře. Devět z deseti 
zákazníků se zde zdrží na 
kávu, a tak se často může 
stát, že tu potkáte třeba pět 
lidí, kteří během nakupování 
na nakupování úplně 
zapomněli a místo toho si 
vyprávějí o svých odpalech 
z předešlého dne. Zákazníci 
se sem rádi vrací, protože 
tohle je taková malá golfová 
kuchyně. Zastavte se taky 
a svoje hole vezměte s sebou, 
protože tady vám na rovinu 
řeknou, jestli opravdu nové 
hole potřebujete, nebo ne. 

Ne ve všech případech je totiž 
potřeba hole úplně měnit. Pokud 
máte ty své rádi, můžete jim zku-
sit prodloužit život, třeba výmě-
nou gripu nebo úpravou drážek 
hlavy. Pokud se vám grip roz-
padá nebo tvrdne, není to velký 
problém, prostě si nechte hůl 
přegripovat. Určitě to nezkou-
šejte sami, v GOLFSHOP4YOU 

vám nabídnou širokou škálu 
gripů od různých světových 
značek a víceméně na počkání 
vše vyřídí. Pro členy Galerie Golf 
Hostivař mají na všechno zboží 
i služby spousty slev.

TAKŽE ČEHO SI NA SVÝCH 
HOLÍCH URČITĚ MUSÍTE VŠÍMAT? 
• Jsou gripy opotřebované?
• Jsou vaše golfové shafty moc 

měkké, nebo naopak moc 
tvrdé, prostě nefungují podle 
vašich představ?

• Pozorujete změny ve svých 
loftech a lies?

• Jsou plochy holí na vašich 
holích znehodnocené, jsou 
„obouchané“ nebo už nemají 
drážky?

 
Míra opotřebení a samozřejmě 
vaše chuť inovovat určí, zda je 
čas na výměnu vybavení. Hlavu 
driveru posetou promáčkli-
nami nebo železa a wedge bez 
drážek už servis prostě neza-
chrání. Nevěste hlavu, s novými 
holemi budete rázem lepšími, 
šťastnějšími a hlavně skvěle 
vybavenými golfisty. Kluci 
z GOLFSHOP4YOU vám pomů-
žou s výběrem a případným 
doupravením. 

Nevěste hlavu, s novými holemi 
budete rázem lepšími a hlavně 
skvěle vybavenými golfisty.

Inzerce
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Exkurze  
do galerie

Naše slepota je někdy ohromná. 
Procházíme stejnými místy 
den co den a jako bychom měli 
pořád dost času na to, jednou 
se zastavit a podívat se pořádně 
kolem. Až příště… Jenomže 
dům, který jsme si nikdy pořádně 
neprohlédli, mezitím zbourali, 
a strom, co každý rok krásně kvetl, 
najednou leží u našich nohou. 
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Nepůjde o žádnou masovku, 
a to už jen proto, že procházku 
absolvují návštěvníci galerie 
na našich bugy. Cestou bu-
dou obdivovat plastiky Davida 
Černého, Karla Malicha, 
Stanislava Kolíbala, Lukáše 
Raise, Pavla Chramosty, Michala 
Trpáka, Jakuba Flejšara a dal-
ších významných umělců. 
K ruce dostanou průvodce Petra 
Mikulenku, který se ve světě 
umění cítí velmi dobře. Mluvit 
tedy rozhodně bude o čem — 
o dílech, jejich autorech, zajíma-
vostech z instalace soch nebo 
třeba o jejich vnímání v golfo-
vém prostoru. Některé sochy vás 
překvapí i na pohmat a ano, tady 
se sahat smí! Abychom si vás 
trochu naladili, akci zahájíme 
malým welcome drinkem, u kte-
rého si poslechnete organizační 
informace a úvod „do studia 
Galerie Golf Hostivař“. Pro jis-
totu také přidáme tištěný plánek 
a brožurku o galerii. A pak už 
vzhůru na prohlídku, během 
níž budete moci vyběhnout 
i nahoru na kopec ke včelínu 
Martina Rajniše. To už samo-
zřejmě po svých. Po exkurzi, je-
jíž délku odhadujeme na zhruba 
dvě hodinky, mohou všichni 
milovníci umění a sportu dopl-
nit energii a rozebrat své zážitky 
v naší klubové restauraci. Ale to 
už necháme na vás. 

Na kamenných špercích, které na 
hřišti máme, zanechal svůj otisk 
Pavel Opočenský. Válcový tvar, 
který v přírodě neexistuje, spojil 
s kamenem, aby ho zprůhlednil 
a vylehčil. Podíváme se i na jeho další 
díla, která jsou po golfovém areálu 
rozeseta

Plastika In Utero je jednou 
z výrazných prací Davida Černého. 
Klečící těhotná žena, která se drží 
za hlavu, je šest metrů veliká a je 
celá z nerezové oceli. Každý z nás 
může toto dílo vnímat po svém, 
jedna z možných interpretací je, 
že In Utero vzniká náš život — je 
tedy ženino gesto povzdechem či 
výrazem zoufalství nad tím, že se 
málo rozmnožujeme? Tak jako tak, 
figurální tvorba se objevuje v práci 
Davida Černého pravidelně, vždy 
ovšem ozvláštněna důmyslným či 
vtipným nápadem

Na většinu instalací si u nás můžete
sáhnout. Některé, jako třeba Mazlík
od Michala Trpáka, přímo vybízejí
k pohlazení

Anuloid od Lukáše Raise je 
jednou z nejoblíbenějších 
zastávek naší prohlídky. 
Golfistům slouží jako hlavní 
orientační bod, ze kterého 
mají celé hřiště jako na dlani. 
Nabízí netradiční pohled na 
pražské panorama s některými 
ikonickými stavbami 
i na nejbližší okolí Hostivaře

PEVNĚ VĚŘÍME, ŽE STROMY A KEŘE NA GOLFOVÉM HŘIŠTI 
ZNÁTE DOKONALE. A CO NAŠE SOCHY V GALERII? KTERÁ SE 
VÁM LÍBÍ NEJVÍC? A CO VÍTE O JEJICH AUTORECH?

Rozhodli jsme se trochu tento 
dluh „svižné golfové hry“ vůči 
vám napravit a připravili jsme 
pro vás projekt ArtDrive. Berte 
ho třeba jako dárek k letoš-
nímu dvacetiletému výročí 

hostivařského klubu. Během 
léta nabídneme našim členům, 
jejich rodinám a přátelům spe-
ciální zážitek, komentovanou 
prohlídku Galerie Golf Hostivař. 

PRVNÍ TERMÍNY 
PROHLÍDKY JSOU:

19. 7 . středa od 17 hodin 
20. 7. čtvrtek od 17 hodin  
 
Kapacita: 20 účastníků

Na uvedené termíny je nutné 
provést rezervaci přes email 
ArtDrive@golfhostivar.cz. 
Uveďte, prosím, jména 
přihlašovaných osob. 

Nevyhovuje vám ani 
jeden termín? Nezoufejte, 
napište nám na 
artdrive@golfhostivar.cz 
a my vám dáme vědět, 
jakmile vypíšeme další 
termíny. (Další termíny 
plánujeme v srpnu, září 
i v říjnu.) 
 
CENA:

V rámci pilotního ročníku 
je prohlídka pro naše 
členy, jejich přátele a naše 
příznivce zdarma.

Nepůjde o žádnou masovku, a to už jen proto, že 
akci absolvují návštěvníci galerie na našich bugy.

Více informací najdete na 
www.golfhostivar.cz/ArtDrive.
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Přivést syna na 
kurz, který jsem 
kdysi trénovala, 
mě dojalo
Eliška Borovská hraje 
v Hostivaři od roku 2002

Možná si ji pamatujete, byla 
první trenérkou Tri-golfových 
kurzů a společně se svým 
kolegou Martinem Grundem 
trénovala desítky dětí. Dnes 
je máma dvou kluků ve 
věku dvou a pěti let a do 
Hostivaře se vrací proto, aby 
její děti trénoval někdo jiný. 

„Ten systém je vymyšlený 
výborně,“ říká o hostivařské 
golfové akademii. 
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KDYŽ ŘEKNU ELIŠKA A GOLF, 
KUDY VEDLA TVOJE CESTA? 
BYLI JSTE POŘÁD SPOLU, 
NEBO JSTE SE NA CHVÍLI 
ROZEŠLI A ZASE SEŠLI?
Na začátku byl můj vztah s gol-
fem velmi intenzivní, ale po 
několika letech jsem mu začala 
být nevěrná s prací. A práci pak 
vystřídala péče o děti. Ale právě 
teď, vlastně i díky synovi, přišla 
chvíle, kdy se s golfem zase po-
stupně oťukáváme a znovu to 
mezi námi jiskří. Každopádně 
s golfem to bohužel není třeba 
jako s kolem, že sedneš a je-
deš. Takže mám zase hodně co 
dohánět. 

DÁ SE ŘÍCT, ŽE BY SE TVŮJ 
VZTAH, NEBO PROŽÍVÁNÍ GOLFU, 
BĚHEM LET PROMĚŇOVAL? JAK? 
HRÁLA JSI A HRAJEŠ TURNAJE?
Můj vztah k tomuhle sportu se 
neproměnil nijak zásadně. Stále 
je to v mém životě sport číslo 
jedna. Naopak mám radost, jak 
se mu daří. Já začínala hrát golf 
v roce 2000, v roce 2002 pak na 
Hostivaři, kde byl v horní části 
pouze driving range a dřevěná 
budka. Ten progres golfu jako 
takového je neskutečný. 

MÁŠ Z DOBY, KDY JSI TY SAMA 
JAKO DÍTĚ HRÁLA GOLF, 
KAMARÁDY? NEBO TO TENKRÁT 
BYLO HODNĚ JINÉ A DĚTSKÝCH 
GOLFISTŮ NEBÝVALO TOLIK?
Kamarády z dob, kdy jsem se 
já učila golf, vlastně nemám. 
Trénovala jsem pouze indivi-
duálně, v Hostivaři se skvělým 
Davidem Šiplou, poprvé jsem 
u něj na lekci byla ve čtrnácti 
letech, hned po otevření areálu. 
Kamarády jsem potkala spíš 
později, mezi dalšími instruk-
tory dětského golfu. Je pravda, 
že tenkrát na golfu nás mladých 
nebylo mnoho. 

DÁT DĚTI „VYUČIT“ NA GOLF 
BYLO ÚPLNOU SAMOZŘEJMOSTÍ, 
NEBO JSOU TU I DALŠÍ 
SPORTY, KTERÉ JSTE PRO 
NĚ JAKO RODIČE ZVAŽOVALI 
A KTERÝM SE VĚNUJÍ?
Vlastně to bylo samozřejmostí. 
Jen jsem čekala, až budou kluci 
ve věku, kdy to bude dávat 
nějaký smysl. Stejně tak jsem 
věděla, že chci, aby si prošli 
výukovým systémem, který 
v Hostivaři nabízí a ve kterém 
jsem i já děti v jeho začátcích 
trénovala. Samozřejmě se mě 
lidé ptají, proč nedám syna na 
soukromé lekce, ale proč bych to 
dělala? Tenhle systém někdo vý-
borně vymyslel a on funguje. Ty 
nejmenší to tam baví, nenásil-
nou formou se seznámí s hrou, 

etiketou, rozkoukají se, a když 
vydrží a bude je to bavit, je to ta 
správná vstupenka na pokroči-
lejší Play golf, případně právě 
na soukromé lekce s trenérem. 
Ale honit něco ve čtyřech nebo 
pěti letech dítěte je podle mého 
názoru zbytečné. Já jsem ráda, 
že tenhle golf pro nejmenší 
Hostivař stále nabízí a že jsem 
měla možnost sem syna dát. Ona 
třeba i ta kombinace instruktorů 
holka/kluk není náhodná a pro 
děti je velmi důležitá. A Anna 
s Tomášem to vedou moc hezky. 
Jinak Ben určitě zkouší i další 
sporty, chci, aby měl možnost 
si vybrat sám. Já ho jen maličko 
směruju. 

KDYŽ JSI DĚLALA KONKURZ 
NA TRENÉRKU TRI-GOLFU, 
BYLO TI 17. TENKRÁT UŽ JSI 
BYLA NA TU DOBU A SVŮJ VĚK 
HODNĚ „VYHRANÁ“ HRÁČKA. 
JAK NA TOM BUDOU V 17 
LETECH HERNĚ TVOJE DĚTI?
Jak na tom budou, netuším, 
nejsem ten typ rodiče, co by je 
do něčeho nutil proti jejich vůli 
a pak, člověk taky musí přihlížet 
k jejich vlohám a schopnostem… 
Tady platí „kde nic není, ani čert 
nebere,“ a když tam ty sportovní 
vlohy a zapálení nebudou, těžko 
s tím něco udělám. Ale zatím 
se to jeví dobře a upřímně bych 
si přála, aby je to bavilo. Já si 
totiž myslím, že golf spojuje lidi 
a navíc je spojuje na krásných 
místech, a to je na tom to hezké. 
Golfové hřiště je prostě hezké 
prostředí, je to venku a golf 
může hrát celá rodina a aktivně 
tak trávit společný čas. A to je 
podle mě velký benefit. 

JAKÝ JE BEN HRÁČ, PROMÍTÁ 
SE DO JEHO PŘÍSTUPU 
JEHO CHARAKTER? 
Tohle se zatím těžko posuzuje. 
Benovi je pět let, ale základ je, že 
na golf chodí rád a má spoustu 
zvídavých otázek. 

TRI-GOLFOVÝMI KURZY PROŠLY 
DESÍTKY DĚTÍ, A POKUD SI 
PAMATUJU, VŠECHNY TĚ 
MILOVALY. NENAPADLO TĚ 
NĚKDY U UČENÍ GOLFU ZŮSTAT?
A já milovala je, dodnes na ně 
vzpomínám a dodnes si pama-
tuji většinu jmen. A když ně-
koho potkám, hned se hlásím. 

Problém je, že moje golfové děti 
jsou dnes už dospělé… Nedávno 
vedle mě „holčička“ Elizabeth 
tankovala auto. Ale dost dlouho 
jsem ještě sledovala jejich 
golfové úspěchy a někteří to 
dotáhli skutečně daleko. Jinak 
ano, tehdy jsem přemýšlela, 
jestli u trénování nezůstanu, 
na Hostivaři mi to i nabízeli, ale 
okolo mě bylo mnohem více lep-
ších hráčů a já tehdy studovala 
produkci, které jsem se chtěla 
věnovat. 

JAK SE TI LÍBÍ DNEŠNÍ 
HOSTIVAŘSKÉ HŘIŠTĚ? MÁŠ 
OBLÍBENÉ JAMKY NEBO TŘEBA 
JEN VÝHLEDY? HRAJEŠ ČASTO?
Líbí se mi moc. Líbí se mi, že se 
tady stále buduje něco nového, 
že tady golfisté mají skvělé 
zázemí a ten progres od roku 
2002 je neskutečný. Vždy je 
hezký, když se člověku podaří 
být u vzniku a růstu něčeho 
a mně se to v Hostivaři poda-
řilo. Vzpomínek na tohle místo 
mám mnoho… Stejně tak tady 
pokaždé potkám mnoho zná-
mých tváří. Přivést sem po osm-
nácti letech syna na kroužek, 
který jsme tady s kolegy tréno-
vali jako první, mne dojalo. A už 
se nemůžu dočkat, až si to tady 
jednou s klukama zahraju. 

Myslím, že golf spojuje lidi a navíc 
je spojuje na krásných místech.

Líbí se mi, že se tady stále buduje 
něco nového, že tady golfisté 
mají skvělé zázemí a ten progres 
od roku 2002 je neskutečný.

Samozřejmě se mě lidé ptají, proč nedám syna na 
soukromé lekce, ale proč bych to dělala? Tenhle 
systém někdo výborně vymyslel a on funguje.
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„Naposledy jsem měl takhle 
dobrou pizzu v Neapoli. 
Objednal jsem dvě pizzy, 
Labonetta speciál a Salsiccia 
con funghi. Byla to totální chu-
ťová fantazie.“ Tuhle referenci 
napsal Tomáš, jeden z prvních 
zákazníků nového konceptu 
Labonetta. Takový je název  
 pizzerie v Galerii Golf Hostivař. 
A její pizzy jsou stejně dobré 
jako v Neapoli.

Právě Neapol je totiž kolébkou 
a rodištěm pravé italské pizzy, 
peče se zde již od 17. století. 
Původně bylo těsto doplněno jen 
rajčaty, bylinkami a česnekem, 
postupem času se ale variace po-
choutky, za kterou sem přichá-
zeli i králové, rozšiřovaly. A pi-
zzerie přibývaly. 

Stejně tak už nebavilo Lukáše 
Hromase z místního Bistra 
Green jezdit pro skvělou pizzu 
do Kobylis a rozhodl se celý kon-
cept Labonetta včetně receptur 
pomoci přenést i do Hostivaře. 

„Jsme nadšení z toho, jak nás 
lidi přijali, od prvního dne jsme 
se nezastavili. Denně můžeme 
udělat maximálně 150 placek 
a pravidelně končíme den s tím, 
že máme vyprodáno,“ říká. Ještě 
aby ne, konečně dobrá pizza, pro 
golfisty i místní obyvatele přímo 
u nosu! Na rozdíl od Kobylis, kde 
se pizza rozváží, si ji v Galerii 
Golf Hostivař můžete vychutnat 

horkou na venkovní zahrádce. 
Rozvozy jsou zatím omezeny na 
okruh 5 kilometrů, a to i v zá-
jmu nás všech, co objednáváme. 
S každou červenou na sema-
foru ztrácí pizza na křupavosti 
a hrozí, že se z ní gurmánský zá-
žitek vytratí. 

Byla to asi jen otázka času, než to někoho 
napadne. Jak by to bylo krásné, kdyby tu 
voněla pizza. Dobrých hospůdek je v Hostivaři 
a Měcholupech hned několik, od té u nás na golfu 
přes oba Hostivary… Pizzu tam ale nepečou. 
Od letošního jara voní tahle dobrota s křupavou 
kůrčičkou golfistům na drivingu skoro pod nos. 

Konečně pizza

Jsme nadšení z toho, jak 
nás lidi přijali, od prvního 
dne jsme se nezastavili. 

Denně můžeme udělat maximálně 
150 placek a pravidelně končíme 
den s tím, že máme vyprodáno.
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V ČEM JE PIZZA LABONETTA 
TAK JINÁ A TAK PRAVÁ?
Samozřejmě jsou to sýry. Eidam 
je pro kluky z Labonetty sprosté 
slovo a na pizzu prostě ne-
smí. V pizzerii si nechávají do-
vážet suroviny přímo z Itálie. 
Mozzarella di Bufala Campana, 
rajčata, která se pěstují v okolí 
sopky Vesuv, nebo olivový olej 
Extra Vergine, který má v Itálii 
svou vlastní ochrannou známku, 
sem proto přijíždějí jednou 
týdně. 

Stejnou péči je potřeba věnovat 
i mouce, aby bylo těsto elastič-
tější a okraje pizzy nadýchanější. 
Bez správného zadělávání to ale 
nejde, a tak je potřeba nespěchat 
a nechat těsto déle zrát.

No, a třetím kouzlem je trouba. 
Prvních 20 vteřin je zásadních, 
těsto vyběhne, okraje se nafouk-
nou. Protože jsou tak blíže žáru, 
vznikne jeden z nejvýraznějších 
prvků neapolské pizzy, a to její 
charakteristické černé okraje, 
které se v italštině nazývají „cor-
nicione“. Taky už se vám sbíhají 
sliny? 

Třetím kouzlem je trouba. Prvních 
20 vteřin je zásadních, těsto 
vyběhne, okraje se nafouknou.

Jak má správně chutnat 
neapolská pizza? No, to je 
otázka! Křupavá, ale ne 
tvrdá kůrka, nadýchaný 
okraj, šťavnatý a dobře 
propečený střed. Ty černé 
okraje na pizze jsou právě 
důkazem, že pizza byla 
připravena správně.

Malé tělem, 

velké srdcem
EX30

Již od 869 000 Kč.
Naše dosud nejmenší, plně elektrické SUV. 

Technické údaje Volvo EX30 – emise CO2 0 g/km, spotřeba od 15,7 kWh / 100 km (WLTP). Dojezd až 480 km.  
Jedná se pouze o předběžné hodnoty dle WLTP, které budou potvrzeny s uvedením na trh.

TUkas Malešice Černokostelecká 122 
108 00 Praha 10

+420 220 416 370 
volvocars.tukas.cz



Slavíme postup 
do finále MČR 
družstev do 14 let

V neděli 4. června se odehrála kvalifikace 
smíšených družstev žáků do 14 let. Té se 
zúčastnilo celkem 15 týmů z regionu Západ 
a naši nejmladší reprezentanti obsadili 
čtvrté, a tudíž postupové místo. Tým ve 
složení Sofie Chramostová, Matěj Dias, 
Štěpán Skořepa, Tomáš Abraham, Lukáš Vala 
a Sebastien Longa zahrál v součtu 248 ran, 
což znamenalo postup s bezpečným polštá-
řem 8 ran na 5. družstvo z RGA Greensgate 
(Dýšina). Do finále se opět podíváme po roční 

odmlce. To se bude hrát na začátku září 
v karlovarských Hájích. Děkujeme za skvě-
lou reprezentaci našeho klubu a přejeme 
hodně štěstí ve finále.

Mistrem Galerie 
Golf Hostivař ve 
SKI&GOLF se stal 
David Štrouf

SKI&GOLF je o kombinaci golfu a lyžování. 
Výsledek je tvořen součtem zahraných ran 
a času dosaženého v lyžařském závodu. 
Již 6. mistrovství Galerie Golf Hostivař ve 

SKI&GOLF se uskutečnilo 19. března 2023 ve 
Skiareálu Malá Úpa a 23. dubna 2023 v Galerii 
Golf Hostivař. Absolutním vítězem se stal 
David Štrouf. Gratulujeme!

Soutěž má i své dvě podkategorie.

Kategorie do 50 let
1. ŠTROUF David
2. KRBEC Adam
3. ABRAHAM Tomáš jun.

Kategorie 50+
1. KULÍK Martin
2. PILNÝ Libor
3. ABRAHAM Tomáš sen.

Hostivařští muži 
vstoupili nadějně 
do mistrovství 
ČR družstev
Naše extraligové družstvo mužů ode-
hrálo první tři kola soutěže ve dnech 
26.—28. května na hřišti v Sokolově. 
V první části tohoto ročníku extraligy na-
stoupil za Hostivař tým ve složení Lukáš 
Broda, David Štrouf, Matúš Cedzo, Ondřej 
Melichar, Filip Horáček, Denis Kalina 
a David Mareček. Kluci zapomněli na mi-
nulý rok, kdy ve finále bojovali o extraligo-
vou příslušnost, a nyní figurují na pátém 
místě s náskokem 26 ran na „sestupové“ 
příčky. Naopak na třetí místo ztrácejí 
pouze dvě rány. Velmi dobrými výkony se 
o to zasloužili nejen zkušení extraligoví 
matadoři, ale i nováčci v našem týmu. 
V této fázi soutěže naši hráči zapsali 14 z 15 
započítávaných výsledků pod 80 ran.

Kapitán družstva Pavel Fulín ocenil přede-
vším fungování týmu jako celku, nedílnou 
součástí úspěchu je dobrá parta. Do té bez-
problémově zapadli i nováčci v týmu Denis 
Kalina a David Mareček, jejichž angažování 
se ukázalo stejně dobrým tahem jako již 
loňské zařazení Matúše Cedza. Podle Pavla 
Fulína není možné vyzdvihnout jednot-
livce, protože celý tým zahrál velmi dobře 
a díky tomu si s největší pravděpodobností 
po roční odmlce opět zahrajeme o medaile.

Finálová část, skládající se ze 4. kvalifikač-
ního kola a následujícího play-off ve hře na 
jamky, se bude konat od 20. do 23. července 
na Ostravici.

Kluci, děkujeme za výbornou reprezentaci 
našeho klubu, Pavlovi za jeho příkladné 
vedení týmu z pozice kapitána a přejeme 
hodně štěstí a co nejlepší výkony ve finále.

O víkendech 
vždy 18 jamek
Od 1. dubna 2023 hrajeme ve všední dny 
na dvou oddělených hřištích — dvanáctce 
a šestce. Je jen na vás, na kolik jamek se cí-
títe nebo kolik máte času. Můžete i obě hři-
ště spojit a projít si tak celou osmnáctku. 
O víkendech a ve státní svátky hrajeme 
vždy celých osmnáct jamek — jednička 
u klubovny začíná a osmnáctka tam končí. 
Během těchto dní můžete také využít va-
riantu zkrácené 9jamkové hry (jedná se o 9  
po sobě jdoucích jamek naší osmnáctky).

Včelín vyhrál 
mezinárodní 
ocenění BIG SEE 
Wood Design 
Award 2022

Stavba „Včelín Galerie Golf Hostivař“ ate-
lié ru Huť architektury Martina Rajniše zís-
kala mezinárodní ocenění BIG SEE Wood 
Design Award 2022! Včelín byl dokončen 
koncem roku 2021. Nejprve byl umístěn 
v Jízdárně Pražského hradu jako vstupní 
exponát souhrnné výstavy Česká moderní 
architektura od secese k dnešku. Později se 
přestěhoval na své definitivní místo k nám, 
kde na kopci nad vjezdem do areálu Galerie 
Golf Hostivař dohlíží na všechny golfisty.

Zveme vás 
na turnaje
MASTERS 50+
každé druhé úterý od 10.00

HCP STŘEDA
každou středu od 8.00

SCHWARZKOPF PROFESSIONAL  
DÁMSKÁ GOLF TOUR
každý čtvrtek od 9.00

PÁTEČNÍ GOLFOVÁ GRILOVAČKA
pátek 14. 7., 28. 7., 11. 8., 1. 9., 22. 9., 6. 10.

VELKÝ KLUBOVÝ TURNAJ
sobota 15. 7. od 9.00, 18 jamek

MISTROVSTVÍ KLUBU MASTERS 50+
sobota 29. 7. od 9.00, 18 jamek

LETNÍ TEXAS DVOJIC BY GOLFSHOP4YOU
sobota 5. 8. od 9.00, 18 jamek

REGIONÁLNÍ TOUR MLÁDEŽE
pondělí 14. 8. od 8.00, 18 jamek

PG TOUR
sobota 19. 8., 16. 9., 30. 9. od 9.00,  
18 jamek

MATTEL DĚTSKÝ TURNAJ
pátek 8. 9. od 15.00, 12 jamek

MISTROVSTVÍ GCHOS VE HŘE NA RÁNY
sobota + neděle 9.—10. 9. od 9.00, 
18 jamek

NIGHT GOLF
pátek 15. 9. od 19.00, 9 jamek

TOUR BY GOLFSHOP4YOU
sobota 23. 9. a 7. 10. od 9.00, 18 jamek

VELKÝ PODZIMNÍ TURNAJ
sobota 14. 10. od 9.00, 18 jamek

CROSS COUNTRY
sobota 28. 10. od 9.00, 18 jamek

SVATOMARTINSKÁ HUSA TEXAS DVOJIC
sobota 11. 11. od 10.00, 18 jamek

1. liga žen odstartovala 
v Beřovicích
O víkendu 13.—14. května 2023 odstartovala 
ve středočeských Beřovicích prvním dvou-
kolem 1. liga žen. Mezi dvanáct družstev 
nastoupilo i to naše hostivařské ve složení 
Kateřina Dolečková, Klára Kaminská, Erika 
Kotková, Natálie Pfleger a Kateřina Kulová. 
Kapitánem družstva je David Kula.

Po prvních dvou kolech drží naše ženy čtvr-
tou pozici, která garantuje napínavé boje 
o titul a možný postup do extraligy. Družstvo 

v první části svými výkony táhla Kateřina 
Dolečková, která obsadila v individuální ka-
tegorii dělené první místo. 1. liga bude pokra-
čovat třetím kvalifikačním kolem a násled-
ným play-off na plzeňské Dýšině v termínu 
od 21. do 23. července. Hráčkám držíme palce 
a přejeme, aby v příští sezoně doplnily v ex-
tralize náš mužský tým. 

3332

G A L E R I E  G O L F  H O S T I VA Ř



Zbyněk Mareček 
vyhrál zájezd 
na Mauricius

Výhercem golfového zájezdu na Mauricius se 
stal Zbyněk Mareček. Splnil podmínku, že si 
zakoupil VIP členství do 20. ledna, a byl tak 
zařazen do slosování o týdenní pobyt pro dvě 
osoby na Mauriciu. Na Zbyňka se při 
losování usmálo štěstí, a tak si odletěl zahrát 
do krásného resortu Heritage Le Telfair 
s 18jamkovým hřištěm.

Líšničtí borci 
zářili v Hostivaři
V pátek 2. června odpoledne se za krásného 
počasí na hostivařském hřišti konal 16. roč-
ník Hickory Matche. Čtvrtým vítězstvím 
v řadě potvrdil svou suverénní nadvládu 
líšnický profík Jirka Vozka, když s velkým 
náskokem na ostatní zahrál dvanáct jamek 
na pouhých 51 ran. Kategorii netto ovládl 
opět hráč Golfového klubu Líšnice Michal 
Pomahač. Celkově se tradičního historického 
turnaje zúčastnilo 18 playerů včetně čtyř 
dam. Ocenění pro nejlépe oblečenou hráčku 
získala Andrea Hoffmannová reprezentující 
Golf Club Ypsilon.

Zapište si do 
kalendáře
15. ČERVENCE
Velký klubový turnaj a společenský večer 
18 jamek od 9.00

Těšit se můžete na welcome drink, občerst-
vení na hřišti, prosecco a víno od Best Wines 
Distribution. Osmnáctou jamkou ale zábava 
toho dne nekončí, protože od 19. hodiny 
začíná společenský večer. Na programu je 
vyhlášení výsledků, bohatá tombola a již tra-
diční a oblíbená pivní štafeta. K tanci i posle-
chu bude hrát DJ Algo.

11. LISTOPADU
Zakončení sezony a předání pohárů  
mistrům klubu — od 18.00

Slavnostní předání poharů mistrům klubu 
na jamky a rány za rok 2023 proběhne v so-
botu 11. listopadu. Mimo jiné budeme pře-
dávat ceny pro nejlepší hráčku Schwarzkopf 
Professional dámské golf tour na rány a na 
stb. body za rok 2023 a také poháry za mis-
trovství Masters 50+. Přijďte všichni, jste 
srdečně zváni.

Hostivař jede
Necelá dvacítka hostivařských členů odstar-
tovala golfovou sezonu 2023 na dvoudenním 
turnaji na Darovanském dvoře pod názvem 
Hostivař jede na Darovanský dvůr. Doplnilo 
ji ještě šest hráčů naší výkonnostní skupiny, 
kteří tam byli na soustředění. 

Všichni si zahráli na velmi dobře připrave-
ném hřišti. Celou sobotu svítilo sluníčko 
a teploměr ukazoval krásných 21 stupňů. 
Během dvou hracích dnů hráči okusili 
všechny tři devítky, které resort nabízí, 
Panoramu, Jezírka a Sv. Annu. Již tradičně 
se hrálo ve třech kategoriích, Elite, Tour 
a Best Brutto, a své dovednosti hráči pomě-
řili i ve čtyřech vložených soutěžích. Turnaj 

skvělými výkony ovládl Tomáš Vala, který 
bral vítězství v kategoriích Elite a Best Brutto 
a k tomu si odvezl i ceny za jednu z vložených 
soutěží. Současně s turnajem pro členy pro-
běhlo na stejném místě také soustředění vý-
konnostní skupiny pod vedením zkušených 
hostivařských trenérů Romana Chudoby 
a Davida Šiply. Naši nadějní mladí hráči od 
pátku do neděle odehráli 36 jamek a pořádně 
potrénovali dlouhou i krátkou hru.

Vítězům ještě jednou gratulujeme, všem 
do nadcházející sezony přejeme hezkou 
hru a už teď můžeme prozradit, že na pod-
zim pojedeme opět na Kácov v termínu 
21.—22. října 2023.
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Program:
9:30 – sraz dětí na dolní recepci
9:30 – 10:00 rozcvička
10:00 – 11:30 golfový trénink
11:30 – 11:45 příprava na oběd
11:45 – 12:30 oběd
12:30 – 14:30 volný program
14:30 – 16:00 golfový trénink

Program:
9:30 – 10:00 rozcvička
10:00 – 11:30 golfový trénink (akademie, greeny, driving)
11:30 – 11:45 příprava na oběd
11:45 – 12:30 oběd
12:30 – 13:30 trénink (akademie, greeny, driving)
13:30 – 16:00 hra na golfovém hřišti – možnost úpravy 
HCP, rozebrání hry

V rámci golfového tréninku mají děti zdarma vstup 
na driving range, cvičné greeny, akademii – v případě 
špatného počasí vstup do indooru. Dětem se budou 
věnovat 2 golfoví asistenti.

V rámci golfového kurzu – 25 hodin tréninku s profesionálním 
trenérem, oběd, akademie, driving, až 16 jamkové hřiště, 
spočítání výsledků – možnost úpravy HCP.

www.golfhostivar.cz

Termíny kurzů a více 
informací naleznete  
na webových stránkách 
Galerie Golf Hostivař

Děti od 5 do 10 let Děti od 10 do 15 let

ČLEN KLUBU

NEČLEN

4 545 Kč
5 050 Kč NEČLEN

ČLEN KLUBU 6 336 Kč
7 040 Kč

Letní prázdninové  
kurzy 2023
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Ohlédnutí
Automobilové klenoty 2023

Bylo to zřejmě poprvé, co se 
u nás na jednom hřišti sešli dva 
světoví šampioni. Řeč tentokrát 
není o golfu, ale o automobilismu. 
Galerie Golf Hostivař pořádala 
v sobotu 29. dubna přehlídku 
automobilových veteránů. 
Nutno říct, že na golfovém 
trávníku jim to velmi slušelo. 

Trojnásobný vítěz, kategorie: POSTWAR TROPHY,  
PUBLIC TROPHY, Most Elegant Closed Car. Foto: Jakub Vít
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svým skutečně netradičním 
a nadčasovým tvarem. Vůz po-
chází z Kalifornie, současný 
majitel jej koupil v roce 2015 a až 
u nás jej nechal velmi pečlivě 
renovovat. Technická řešení 
motoru si vůz vypůjčil od zá-
vodních Grand Prix vozů Talbot 
a jeho maximální rychlost prý 
byla kolem 200 km/h.

Druhým exkluzivním exponá-
tem byl Hispano-Suiza J12. I toto 
auto získalo jedno z nejvyšších 
ocenění v Pebble Beach, a to 

v roce 2017. Tento předválečný 
vůz byl největším a nejdražším 
vozem stejnojmenné automo-
bilky, jejíž historie sahá až do 
roku 1904, kdy byla společnost 
v Barceloně založena. Její název 
měl symbolizovat spojení špa-
nělského kapitálu a švýcarské 
techniky. Luxusní řada vozů 
tohoto výrobce se ale lépe než ve 
Španělsku prodávala ve Francii, 
a tak se i výroba přestěhovala za 
nimi. Vozy jsou ozdobeny soš-
kou čápa se svěšenými křídly, 
symbolem štěstí. 

DIVÁCI ROZHODLI
V rámci soutěže elegance, která 
v Hostivaři probíhala, získala 
právě tato auta svá ocenění. 
Talbot s velkým náskokem vy-
hrál cenu diváků, Hispano-Suiza 
cenu Best of Show odborné po-
roty. Pokud jste výstavu nestihli, 
můžete se kromě fotografií 
v našem magazínu na jednot-
livé vozy podívat i na stránkách 
automobiloveklenoty.cz. Laťka 
je nyní vysoko, tak uvidíme, jaké 
vozy se v Galerii Golf Hostivař 
představí za rok. 

Z původní akce pro zasvěcené automobilové 
nadšence se nám postupně daří budovat 
prestižní přehlídku toho nejkrásnějšího, co 
naše i zahraniční automobilky v posledních 
zhruba 100 letech vyrobily. Název Automobilové 
klenoty byl podle všeho skutečně vizionářský. 

Nejde o událost masovou, ale 
spíše prestižní a podle odbor-
níků jde o pravděpodobně 
nejkvalitnější akci tohoto typu 
v naší republice. Taková je dra-
maturgie přehlídky, která se na 
hostivařském golfovém hřišti 
konala již po třetí. Od nejstar-
šího vystaveného dědečka, 
automobilu OLDSMOBILE R 
RUNABOUT z roku 1902, přes 
nádherné bugatky, fordy, prvo-
republikové tatrovky až po poz-
dější mercedesy nebo jaguáry. 
Na hřišti se během sobotního 
dne blýsklo na čtyřicet vozů, 
podívat se na ně přišlo na 1 500 
diváků. 

KRÁSA STŘÍDALA NÁDHERU
Miláčkem davů se stal modrý 
Talbot T26 Grand Sport z roku 
1948. Tento vůz se v roce 2018 
zúčastnil soutěže elegance 
v americkém Pebble Beach a zís-
kal tam titul vítěze třídy pová-
lečných automobilů. Nejvyššího 
ocenění Best of Show se mu pak 
dostalo v soutěži v Chantilly ve 
Francii, kde upoutal především 

Palubní deska Talbotu T26 Grand Sport. Foto: Jakub Vít

V popředí Hispano Suiza H6, v pozadí fotografie Triumph Dolomite cabrio (vítěz kategorie PRESIDENT'S TROPHY). Foto: Antonín Malý

Tatra 57A Sport z roku 1936 při závěrečném defilé automobilů na červeném koberci. Foto: Antonín Malý

Na hřišti se během sobotního dne 
blýsklo na čtyřicet vozů, podívat 
se na ně přišlo na 1 500 diváků. 
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Být autentická znamená
přijmout samu sebe.
I s chybami.

Hnutí za skutečnou krásu
Authentic Beauty podporuje ženy

ve vyjádření jejich vlastní autentické 
krásy a v odvaze být sebou samými. 

Víte, kdo jste? Jste sama k sobě upřímná?
Sebedůvěra a pocit přirozenosti pramení právě z vědomí toho,

že víte, kdo jste. A jako taková se přijímáte. I se svými chybami.

Krása je mnohem více než jen vnější vzhled. Skutečná krása je 
o autenticitě, sebedůvěře a přijetí sebe samé i se svými chybami. 

Když víte, kdo jste, můžete být sebevědomá a cítit se přirozeně 
ve své kůži. Přijmout sebe samu včetně svých chyb a nedokona-
lostí může být obtížné, ale je to klíčové pro dosažení autenticity. 

Když přijmete samu sebe takovou, jaká jste, budete se cítit 
svobodnější a sebevědomější. To vám umožní být věrná sobě 

samé, přitom si užívat života plnými doušky.

Opravdová krása začíná přijetím sebe samé 
a poznáním sebe samé. Neexistuje nic 

správného nebo špatného, pokud se v tom 
cítíte dobře a pokud to máte rády.

Peggy Gou

Modelky doprovázející vozidla 
při závěrečném defilé oblékl 
módní salon návrhářky Martiny 
Pipkové Loudové, která se pro-
slavila zejména jako autorka 
společenských šatů pro celou 
řadu známých tváří. Pro navr-
žení vlastní kolekce ji oslovila 
modelka Aneta Vignerová, 
dlouho spolupracovala s operní 
divou Andreou Kalivodovou, je 
dvorní návrhářkou moderátorky 
Milušky Bittnerové a vytvořila 
ikonické šaty Evy Burešové na 
předávání cen Český slavík 2022 
se sukní z kohoutího peří. Její 
poslední tvorbou tohoto typu 
je připravovaný videoklip Báry 
Basikové.

Mercedes Benz 190 SL, rok výroby 1959. Foto: Václav Kohelka

Tatra 75 kabriolet, rok výroby 1938. Foto: Jakub Řiháček

Auta s doprovodem
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Světové burzy 
na dotyk prstu
s mobilní aplikací 
Patria Finance

  Snadný vstup 
do světa investic

  Portfolio přehledně 
a vždy po ruce

  Grafy, alerty a další 
pokročilé funkce

  Exkluzivní zpravodajství

App Store Google Play

inz_Patria_210x270.indd   1inz_Patria_210x270.indd   1 02.06.23   12:5602.06.23   12:56

Je za námi 14. ročník na-
šeho běhu po golfovém hřišti! 
Tentokrát se na něm proběhlo 
171 běžců. Amatérští běžci mohli 
běžet 5 a 10 km, nebo se na 
stejné trati zapojit do mistrov-
ství ČR v běhu naboso.

Nesoutěžně se mohli zapojit 
i ti, kteří na kratší trase 2,5 km 
kombinovali běh s chůzí. Ani 
děti nepřišly zkrátka, připravili 

jsme pro ně 250 metrů dlouhou 
trasu kolem jezírka. Odpoledne 
nám zpříjemnil DJ Roga a oblí-
bený moderátor Tomáš Budka. 
Děkujeme všem běžcům i divá-
kům a těšíme se na vás zase za 
rok. Fotografie z akce a kom-
pletní výsledkovou listinu na-
jdete na www.behnaboso.cz.

Proběhl  
Běh naboso
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Ať už vás cesta zavede kamkoli, Amarok vás vždy bezpečně a v pohodlí doveze k jejímu cíli. Kompletní terénní výbava, prémiový design, 
ultra výkonný motor V6 TDI, kožené čalounění, dvanácti palcový displej s navigací, zvukový systém Harman Kardon, nejmodernější jízdní 
technologie a nekonečný komfort. To vše z něj dělá perfektního společníka nejen při křižování městem, ale i na dobrodružství v těch 
nejtěžších podmínkách. Objednejte se na zkušební jízdu u svého prodejce.

Volkswagen Amarok V6 – kombinovaná spotřeba paliva a emise CO₂:  
10,1–10,4 l / 100 km a 265–272 g/km. Zobrazen je vůz s výbavou na přání.

Nový Amarok V6
Pick-up pro každý den

Prémiový komfort

Unikátní terénní schopnosti

Motor V6 TDI 240 k

Autorizovaný prodejce Volkswagen  

TUkas a.s.
Štěrboholská 391, 120 00 Praha 10
tel.: 272 072 249, www.tukas.cz, e-mail: prodej.vw@tukas.cz
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